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The Intelligence Bureau (IB) of India conducts the Assistant Central
Intelligence Officer (ACIO) exam to recruit candidates for various
intelligence roles within the organization. This exam is highly competitive
and requires a well-structured preparation plan. This guide is designed to
provide an in-depth overview of the IB ACIO exam, including its structure,
eligibility criteria, syllabus, preparation strategies, and tips for success.

Understanding the IB ACIO Exam

The IB ACIO exam is conducted to fill the positions of Assistant Central



Intelligence Officers in the IB. The role involves intelligence collection,
analysis, and reporting, among other responsibilities. The selection process
typically includes a written exam followed by an interview.

Exam Structure

The IB ACIO exam consists of two stages:

1. Tier 1 (Written Examination): This is a multiple-choice question (MCQ)
format that tests candidates on various subjects.
2. Tier 2 (Interview): Candidates who qualify in Tier 1 will be called for a
face-to-face interview.

Marks Distribution

- Tier 1: The written exam carries a total of 100 marks.
- Tier 2: The interview is usually of 50 marks.

Eligibility Criteria

Before applying for the IB ACIO exam, candidates must ensure they meet the
following eligibility criteria:

Age Limit

- The minimum age is 18 years.
- The maximum age limit is generally 27 years. However, there are relaxations
for certain categories:
- OBC: 3 years
- SC/ST: 5 years
- Ex-servicemen: As per government regulations

Educational Qualification

- Candidates must possess a Bachelor’s degree from a recognized university.
- Proficiency in computer operations is also required.



Syllabus Overview

The syllabus for the IB ACIO exam covers a wide range of topics. Candidates
should focus on the following subjects:

1. General Awareness

- Current affairs (national and international)
- History and culture of India
- Geography of India
- Indian polity and governance
- Economic development

2. Reasoning Ability

- Logical reasoning
- Analytical reasoning
- Data interpretation
- Puzzles and seating arrangements

3. Numerical Ability

- Basic arithmetic (addition, subtraction, multiplication, division)
- Percentage, ratio, and proportion
- Simple and compound interest
- Profit and loss

4. English Language

- Grammar and vocabulary
- Comprehension passages
- Synonyms and antonyms
- Sentence completion and correction

Preparation Strategies

Preparing for the IB ACIO exam requires a strategic approach. Here are some
effective strategies to help candidates succeed:



1. Create a Study Plan

- Allocate specific time slots for each subject.
- Prioritize topics based on their weightage in the exam.
- Include breaks to avoid burnout.

2. Gather Study Materials

- Use NCERT books for basic concepts.
- Refer to competitive exam preparation books.
- Utilize online resources, including video lectures and quizzes.

3. Practice Mock Tests

- Solve previous years' question papers.
- Take online mock tests to assess your preparation.
- Analyze your performance to identify weak areas.

4. Stay Updated with Current Affairs

- Read newspapers and magazines regularly.
- Follow reputable news websites and apps.
- Join discussion groups or forums focused on current events.

5. Develop Time Management Skills

- Practice solving questions within a set time limit.
- Work on speed and accuracy to improve overall performance.

Tips for Success

To excel in the IB ACIO exam, candidates should consider the following tips:

1. Understand the Exam Pattern

- Familiarize yourself with the exam pattern and marking scheme.
- Focus on the types of questions that are frequently asked.



2. Improve Your English Language Skills

- Read English newspapers and books to enhance vocabulary.
- Practice writing essays and reports to improve writing skills.

3. Keep Revising

- Regularly revise topics to reinforce your memory.
- Make concise notes for quick revision.

4. Stay Physically and Mentally Fit

- Engage in regular physical activities or exercises.
- Practice meditation or yoga to manage stress.

5. Join Coaching Classes (if necessary)

- If self-study is challenging, consider enrolling in coaching classes.
- Seek guidance from experienced instructors.

Conclusion

The IB ACIO exam is a gateway to a prestigious career in India's intelligence
services. With a structured preparation strategy, candidates can enhance
their chances of success in this competitive examination. It is crucial to
understand the exam pattern, syllabus, and eligibility criteria while also
developing effective study habits. By staying updated with current affairs
and honing reasoning and numerical skills, candidates can approach the exam
with confidence. Remember, consistency and dedication in preparation are key
to overcoming the challenges posed by the IB ACIO exam. Good luck!

Frequently Asked Questions

What is the IB ACIO exam and what positions does it
recruit for?
The IB ACIO exam is conducted by the Intelligence Bureau of India to recruit
Assistant Central Intelligence Officers (ACIO) in the executive category. It
is a competitive exam aimed at selecting candidates for various roles within
the intelligence and security sectors.



What is the exam pattern for the IB ACIO
examination?
The IB ACIO exam consists of two stages: a tier 1 objective type test and a
tier 2 descriptive type test. The tier 1 exam includes questions on general
awareness, quantitative aptitude, reasoning, and English language, while the
tier 2 exam focuses on essay writing and comprehension.

What are some effective preparation strategies for
the IB ACIO exam?
Effective preparation strategies include understanding the syllabus, solving
previous years' question papers, taking mock tests, improving time management
skills, and staying updated with current affairs and general knowledge.

Is there any negative marking in the IB ACIO exam?
Yes, there is a provision for negative marking in the IB ACIO tier 1 exam.
Typically, 1/4th of the marks allocated to a question are deducted for each
incorrect answer.

What is the eligibility criteria for appearing in
the IB ACIO exam?
Candidates must hold a bachelor's degree from a recognized university and
should be between 18 to 27 years of age. There are also age relaxations for
candidates belonging to certain categories as specified by the official
notification.
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IB课程 IB课程（nternational Baccalaureate），中文全称为 国际预科证书课程，是由国际文凭组织IBO所设计，为 …

国际学校IB课程的分数是怎样计算的？ - 知乎
IB课程即 国际文凭组织 IBO（International Baccalaureate Organization）。 是为全球学生开设从幼儿园到大学预科的课程，为3 …

科普：国际生学的IB课程到底是什么？ - 知乎
IB课程全称叫International Baccalaureate，是由国际文凭组织IBO为全球学生开设从幼儿园到大学预科（3-19岁）的课程。 提供统一的教学大纲，统一的授课
题目，统一的考试标准，是一项 …

什么是IB课程体系？ - 知乎
IB课程，一般指的是IB文凭课程，是IBO开设最早的课程项目，与A-Level、美高+AP等课程并称全球三大国际高中课程体系，是全球教育界所认可的高学业水准教育项目。
为3-19岁的学生提 …

A-level、IB、 AP、SAT 、ACT分别是什么？ - 知乎
IB是K12一贯制，相当于要经过12年的连续学习，IB更适合走长远的留学规划，是从小学就决定走国际化的课程首选，南方的国际学校广泛开设IB课程。 被全球认可，但有所侧重
A-Level是英 …

越来越多的家长为孩子选择国际课程，那IB、AP、A-LEVEL三个， …
IB课程 IB课程（nternational Baccalaureate），中文全称为 国际预科证书课程，是由国际文凭组织IBO所设计，为全球 3-19岁学生 开设从幼儿园到大学预
科以及职业相关的课程。 课程设置 IB …

国际学校IB课程的分数是怎样计算的？ - 知乎
IB课程即 国际文凭组织 IBO（International Baccalaureate Organization）。 是为全球学生开设从幼儿园到大学预科的课程，为3-19岁的学生提供
智力、情感、个人发展、社会技能等方面的教 …

IB教材哪里可以找到？ - 知乎
大家好，我是小元， 一群IB高分的学长学姐，过来人的百宝箱～今天给大家分享经验的是IB 45分满分，牛津本科在读的学姐～ IB这个课程注重培养学生的综合学习能力，这点从IB的
十大培养 …

最近阿里云短信服务发送验证码因签名报备问题导致高概率验证码 …
于是我们很快就修改了，然而面试鸭和编程导航修改签名后好了一周左右，到 3 月 21 号开始，有少量用户反馈收不到短信验证码；到 3 月 27 号开始发送失败率急剧增加，都是运营商
签名未 …

CoIP中IP,IB,HA都是什么 (帮我看一下结果图)谢谢~_百度知道
Apr 5, 2013 · IB：immunoblotting 免疫印迹，即Western Blotting（显示目的蛋白） HA：带有HA标签的蛋白（抗HA抗体来显示目的蛋白）
Input：阳性对照，就是用IP之前的裂解液做IB（ …

防爆等级ib和ic区别 - 百度知道
Oct 31, 2024 · 防爆等级ib和ic区别防爆等级分为IA、IB和IC三个级别，它们各自适用于不同级别的危险环境。 IA等级是最高等级，能够在化工区的0区、1区和2区危险
环境中使用，而IB等级次 …

墨尔本大学 (UniMelb)2025全攻略！专业排名、申请、录取要求等 …
Apr 6, 2025 · 墨尔本大学由维多利亚殖民地注册成立，是澳大利亚六所砂岩大学之一， 是澳洲八大、21世纪大学、华盛顿大学麦克唐纳国际学者学院和环太平洋大学协会的成员。
自1872年以 …
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